
 

 

 
Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 6/2017 
konaného dne 25. 8. 2017 

 
Přítomni: 

1. Petr Krčál (předseda) 

 

7. Jiří Hormandl 

2. Marie Bohuslavová 8. Jan Tourek (místopředseda) 

3. Pavla Kučerová 9. Pavla Krejzlová 

4. Petr Kotting 10. Kamil Vejvoda 

5. Bohuslav Kocián 11. Milan Mokrý 

6. Vítězslav Schrek 12. Jiří Bína (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Petr Běhunek 3. Zdeňka Marková 

2. Miloš Hrůza 4. Drahoslav Oulehla 

 
Hosté: 

1. Pavel Franěk (náměstek hejtmana)  

 
Program: 

1. Prohlídka Potravinové banky Vysočina 

2. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů (cca v 10:00 hodin 

v Domově Háj) 

3. Žádost Oblastní charity Žďár nad Sázavou o dofinancování dobrovolnického centra 

4. Charitní záchranná síť – informace o záměru a diskuze k možnosti podpory 

5. Financování sociálních služeb v roce 2017 

6. Představení a prohlídka Domova Háj 

7. Diskuze, různé 

8. Závěr 

 
1. Prohlídka Potravinové banky Vysočina 
Členy sociální komise přivítal Miroslav Krajcigr, předseda potravinové banky, a Iveta Vrbová, 
místopředsedkyně potravinové banky. Společně představili formou prezentace fungování 
potravinové pomoci a činnost Potravinové banky Vysočina v Ledči nad Sázavou. Členové 
komise si společně prohlédli prostory potravinové banky a následně i prostory obecně 
prospěšné společnosti Háta, o.p.s. 
 
Z následného jednání se omluvil člen komise Jan Tourek a Kamil Vejvoda. 
 
Členy sociální komise přivítala v prostorách Domova Háj, p. o., Ledeč nad Sázavou, Zina 
Semerádová, zástupkyně ředitelky, vedoucí technicko-provozního úseku, a František Čapek, 
metodik. 
 
2. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 
Petr Krčál, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
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usnášeníschopná. Přednesl návrh programu, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen. 
 
Jiří Bína provedl rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise.  
 
Petr Krčál přivítal Pavla Fraňka, náměstka hejtmana pro oblast sociálních věcí a nestátních 
neziskových organizací. 
 
Žádost Národní rady zdravotně postižených 
Petr Krčál informoval, že od hejtmana kraje Jiřího Běhounka, obdržel dopis, týkající se zájmu 
Národní rady zdravotně postižených o pravidelnou účast svých zástupců na jednáních sociální 
komise. Petr Krčál uvedl, že Národní rada zdravotně postižených je zastoupena v sociální 
komisi přímo členem komise Petrem Běhunkem.  
Jiří Bína doplnil, že tato záležitost byla s Petrem Běhunkem konzultována. Vzhledem k této 
skutečnosti není důvod k účasti dalšího zástupce na jednáních sociální komise. Jménem 
hejtmana bude odeslán dopis Národní radě zdravotně postižených obsahující usnesení členů 
sociální komise. 
 
Usnesení 023/06/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
nedoporučuje 
účast dalšího zástupce Národní rady zdravotně postižených, neboť v Komisi sociální a pro 
oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina již zasedá jako člen Petr Běhunek, 
místopředseda Národní rady zdravotně postižených. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Žádost Oblastní charity Žďár nad Sázavou o dofinancování dobrovolnického centra 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína uvedl, že v červnu byl ze strany odboru sociálních věcí (dále jen „OSV“) do sociální 
komise, rady kraje a zastupitelstva kraje předložen materiál, na jehož základě byly 
dobrovolnickým centrům poskytnuty dotace formou příspěvku na činnost dobrovolnického centra 
kalkulovaného částkou 60 Kč na jednu hodinu dobrovolnické práce. Do počtu hodin nebyly pro 
účely kalkulace zahrnuty hodiny strávené při organizaci finančních sbírek. V případě 
dobrovolnického centra Oblastní charity Žďár nad Sázavou OSV považoval jednorázové hodiny 
uvedené v žádosti za hodiny strávené při konání sbírek, protože to ze žádosti nebylo 
jednoznačně zřejmé. Proto nebyly tyto hodiny zohledněny při výpočtu dotace, která by při jejich 
započtení byla o 93 000 Kč vyšší. 
Po vyjasnění uvedeného nedorozumění obdržel OSV individuální žádost (podkladový materiál 
Kspp-06-2017-03, př. 1) 
 
Usnesení 024/06/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje poskytnout Oblastní charitě Žďár nad Sázavou na provoz dobrovolnického centra 
dotaci ve výši 93 000 Kč. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Charitní záchranná síť – informace o záměru a diskuze k možnosti podpory 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Petr Krčál sdělil, že ředitelé Oblastních charit Třebíč, Jihlava a Žďár nad Sázavou se obrátili na 
OSV a předložili záměr fungování Charitní záchranné sítě.  
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Členům komise byl předložen materiál obsahující prezentace záměru (Kspp-06-2017-04, př. 1)  
a statistiky a kazuistiky z dosavadní práce (Kspp-06-2017-04, př. 2).  
 
Na jednání byl materiál předložen pouze se záměrem seznámit členy komise s tímto záměrem. 
Na některém z následných zasedání se bude sociální komise zabývat potřebností realizace 
záměru a otázkou finanční podpory.  
 
Úkol: Připravit komplexní materiál ohledně Charitní záchranné sítě. Zahrnout do materiálu 
otázku rozdělování obědů do škol (finanční objem, počty obědů, do kterých míst je pomoc 
směřována). Dále by měl materiál obsahovat vyhodnocení, zda se předmětná činnost 
nepřekrývá s kompetencemi obecních úřadů. 
Odpovědnost: Jiří Bína 
 
Usnesení 025/06/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o záměru Charitní záchranné sítě. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Financování sociálních služeb v roce 2017 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Petr Krčál uvedl, že od 1. 7. 2017 dochází k navýšení platových tarifů u veřejných poskytovatelů 
(obce, příspěvkové organizace obcí a krajů) o 23 % u sociálních pracovníků a pracovníků 
v sociálních službách o 9,4 %. Informoval o složitém postupu při dofinancování sociálních služeb 
a rozdělování finančních prostředků (nebyla jasně daná pravidla).  
 
Jiří Bína informoval o dosavadním postupu při přípravě řešení odhadnutého dopadu navýšení 
platů a mezd s účinností 1. 11. 2016 a navýšení od 1. 7. 2017. Pokud bylo nutné navýšit 
požadovanou částku v aplikaci OK služby, musel poskytovatel podat novou žádost v tomto 
systému. Každý poskytovatel musel zároveň vyplnit tabulku, kde provedl kalkulaci navýšení od 
1. 11. 2016 a navýšení od 1. 7. 2017 a uvedl přesné částky, které z tohoto titulu potřebuje 
dofinancovat. Tento postup byl nezbytný, aby nedocházelo k přefinancování a k vracení dotací 
MPSV. Od podání žádostí do současnosti probíhala kontrola a opravy kalkulací u jednotlivých 
poskytovatelů. Na základě komplexní sumarizace takto získaných podkladů lze uvést, že dle 
rekapitulace uznaných požadavků na navýšení od 1. 7. – žádosti po pokrácení špatně 
vypočtených částek 65 516 tis. Kč bychom krátili cca o 7 %, abychom se dostali na částku 
60 950 tis. Kč, kterou máme z MPSV k dispozici (viz příloha 1 podkladového materiálu). Pro rok 
2018 lze předpokládat, že dopad tohoto navýšení bude 140 až 150 mil. Kč. Další téměř 4 mil. Kč 
by bylo nutné v roce 2017 poskytnout na financování navýšení platů u služeb v individuálním 
projektu, který s takovým růstem nákladů v rozpočtu nepočítá. 
Pro dofinancování navýšení účinného již od 1. 11. 2016 poskytovatelé vykalkulovali souhrnnou 
potřebu cca 20 mil. Kč, ale u těchto údajů ještě probíhá kontrola.  
Jiří Bína v souvislosti s řešením problémů spojených s navýšením platů a mezd, seznámil členy 
komise s plánovaným následným postupem předpokládaným v Kraji Vysočina. 
 
Usnesení 026/06/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje poskytnout dotace podle materiálu KSPP-06-2017-05, př. 1, které jsou určeny na 
realizaci nařízení vlády o zvýšení platů a mezd. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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Usnesení 027/06/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
podporuje 
další dofinancování ve výši 822 mil. Kč z prostředků Ministerstva práce a sociálních věcí, které 
zahrnuje zejména propad ve financování z roku 2016. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
6. Představení a prohlídka Domova Háj 
Pro členy sociální komise byla připravena prezentace Domova Háj, kterou podrobně 
okomentoval František Čapek.  
Členové sociální komise si následně prohlédli prostory Domova Háj. 
 
Petr Krčál poděkoval pracovníkům Domova Háj za umožnění zasedání sociální komise 
v prostorách zařízení. 
 
 
7. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pátek 13. října 2017, od 9.00 hodin.  
 
 
8. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
Mgr. et Bc. Petr Krčál 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
 
Mgr. Jiří Bína 
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 29. 8. 2017. 


